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Spørgsmål nr. S 847 fra medlem af Folketinget Rosa Lund (EL):  

 

”Er ministeren enig med folketingsmedlemmerne Morten Bød-

skov (S) og Rasmus Jarlov (KF), der i artiklen »Kendt Syriens-

kriger fængslet i Tyrkiet – kæmper for at komme hjem til Dan-

mark« på www.radio24syv.dk giver udtryk for, at det er forkert 

af danske myndigheder at begære den omtalte danske statsbor-

ger udleveret til retsforfølgelse i Danmark?” 

 

Svar: 

 

For mig som justitsminister er det afgørende, at vi håndterer den sikkerheds-

mæssige trussel, der er i forhold til fremmedkrigere, så effektivt som muligt.  

 

Vi skylder ikke disse personer noget som helst, og jeg har ikke ondt af, at 

en fremmedkriger ender i et udenlandsk fængsel 

 

Når de danske myndigheder begærer en fremmedkriger udleveret til straf-

forfølgelse i Danmark, er formålet ikke at forhindre, at den pågældende 

straffes i udlandet. En udleveringsbegæring skal derimod bl.a. sikre, at en 

sådan person – efter evt. afsoning af en straf idømt i udlandet – ikke kan 

rejse frit rundt, men bliver stillet til ansvar for de forbrydelser, som vedkom-

mende har begået, i Danmark. 

 

Det er Rigsadvokaten, som behandler konkrete sager om udlevering. Det 

sker i samarbejde med andre relevante myndigheder.  

 


